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eenige mededeelingen gedaan heeft naar aanleiding van de 
ontvangen uitnoodiging van de Eastern Counties Branch 
sluit de voorzitter deze vergaderfng. 

Vergadering van de Nederlandsche 
Tandmeesters-Vereeniging. 

28 April 1906. 

Aanwezig : De Dames v. L o enen de B o r d es en 
F. Morel en de Heeren P. J. D a g e v o s, N. J. J. G re e-
ter, W. J. Son, W. J. Ter Kuile Lemker, L.Men-
sin k, J. Leenderts, Jac. J. Son, J. W. F. v.'tWout, 
A. van Geldere, G. Leenderts, C. C. Kaijser, 
S. Blaauw, J. Mink Schol, L. H. Feenders, C.Witt-
haus, H. B. de Jonge Cohen, F. Duyvensz, 
I. S. Bruske, Carl Schäfer, H. J. Sanders en 
I. J. E. de V r i e s, totaal 23 leden. 

Te ongeveer half negen opent de Voorzitter, met een 
hartelijk woord van welkom deze vergadering. Uit de goede 
opkomst meent Spr. de gevolgtrekking te mogen maken 
dat men iets van deze bijeenkomst verwacht en hoopt, dat 
de aanwezigen in deze verwachting niet teleurgesteld mogen 
worden. De 2e Secretaris leest hierna de notulen voor, 
welke behoudens eene kleine opmerking worden goedge-
keurd. Ingekomen stukken zijn er dezen keer niet. De 
voorzitter leest eene advertentie voor, door den Heer 
A. Re d l i c h in een der dagbladen geplaatst, inhoudende, 
dat hij gebitten enz, vervaardigt. Spreker acht dit in strijd 
met het Reglement en vraagt of men genoemd lid opmerk-
zaam zal maken op zijn plicht. De vergadering echter, 
gehoord de mededeeling van coll. Mink S c h o 1. dat de 
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Heer R e d l i c h hem bereids zijne dwaling heeft bekend en 
voortaan zich beter zou in acht nemen besluit van eene 
terechtwijzing af te zien. De Voorzitter deelt verder mede, 
dat hij een brief heeft ontvangen van den Secretaris van 
de Commissie, belast met het toezicht op de overtre-
dingen van de wet op de tandheelkunde, inhoudende dat 
zekere C o h e n, Singel 453 onbevoegd de tandheelkunde 
uitoefent. Deze brief werd doorgezonden naar den officier 
van Justifie en naar aanleiding daarvan was spreker reeds 
aan het Parket. Daar werd hem medegedeeld, dat betref-
fende een vader heeft, die tandarts is, en beweert deze, dat 
het zijn praktijk is, terwijl zijn zoon hem slechts assisteert, 
en wanneer de vader afwezig is, geen patienten behandelt. 

Dit kon niet tegengesproken worden, bij gebrek aan 
bewijs. Die bewijzen zijn echter te krijgen, indien de leden 
der commissie zich bij Cohen aanmelden om een kies te 
laten trekken. (gelach.) Coll. L e e n d e r t z merkt op, 
dat de off. v. Justitie dan b.v. een van de rijksveldwachters 
kon zenden om zulk een operatie te ondergaan. De Voor-
zitter antwoordt, dat de off. v. Justitie daartegen bezwaar 
heeft, omdat Cohen niet zoo knap is. Hij meende dan 
ook, dat de Nederlandsche Tandmeesters Vereeniging iemand 
tot dat doel moest overhalen. In hetzelfde schrijven deelt 
de Commissie nog mede, dat wij binnen kort van nog meer 
dergelijke gevallen zullen vernemen. De Voorzitter deelt 
verder mede, dat verzuimd is een belangrijk punt op de 
agenda te plaatsen n.l. de verkiezing van een Secretaris. 
Op het oogenblik heeft de Nederlandsche Tandmeesters-
Vereeniging er geen. Wel is waar heeft de 2e Secretaris 
aangeboden tijdelijk in deze taak te voorzien, maar het is 
wenschelijk, zoo spoedig mogelijk een Secretaris aan ons 
te verbinden. Spreker vraagt daarom, of er bezwaar is, 
dit punt alsnog op de agenda te plaatsen. Collega Mink 
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Schol  oppert bezwaar, met het oog op de niet aanwezige 
leden, die daarvan geen kennis hebben gekregen. De Voor-
zitter doet hiertegen opmerken, dat besluiten door de 
Algemeene Vergadering genomen bindend zijn. Tevens 
merkt Spreker op, dat het plan van het bestuur, om een 
stenograaf te benoemen, ook in behandeling zal worden 
genomen. Hij wijst er op hoe moeilijk het is, om gelijk-
tijdig met het bijhouden van de notulen tevens iets te ge-
nieten van de vergadering. Daarom stelt hij voor, het 
bestuur te machtigen een stenograaf te benoemen. De 
Penningmeester daarover geraadpleegd, acht daarin geen 
bezwaar voor de kas. Na opmerking van Coll. L een  der tz, 
dat het denkbeeld alles voor, en niets tegen zich heeft, 
wordt het voorstel bij acclamatie aangenomen. 

Bij een stemming over een Secretaris worden op de 
Heeren Feenders 2, Duyvensz 3, Dagevos 6 en 
op De Vries 12 stemmen uitgebracht, zoodat laatstge-
noemde gekozen is. Deze verklaart de benoeming te aan-
vaarden, nu zooeven besloten is, tot benoeming van een 
stenograaf, en neemt, op uitnoodiging van den Voorzitter 
aan de bestuurstafel plaats. Alsnu geeft de Voorzitter 
het woord aan coll. W i t t h au s, tot het houden van zijne 
voordracht „Silicaatcementen." 

Van verslag daarvan zal uw Secretaris zich onthouden. 
Belangwekkend. helder en breed uitgewerkt, als het onder-
werp daarin is, zal zij in het Tijdschrift voor Tandheelkunde 
worden opgenomen. Warm toegejuicht gaf zij ook aan-
leiding tot debat. 

Coll. W. S o n vraagt of de Heer W i t t h a u s opge-
merkt heeft, dat Harvardid zoo langzaam hard wordt, daaren-
tegen Astral zeer snel. De kleur van het eerste vindt spr. 

• zeer mooi, maar het brokkelt dikwijls af. Meermalen is 
het dan ook moeilijk te behandelen. Mevr. Morel zegt, 
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dat zij dikwijls heeft opgemerkt, dat Harvardid uitzette, en 
wel bij alle vullingen, die spreekster daarmede maakte. 

De inleider antwoordt, dat niet opgemerkt te hebben, 
doordien hij Harvardid alleen gebruikt heeft als proef en 
niet voor vullingen. De heer G r e e t e r merkt nog op. 
dat de silikaatcementen poreus zijn, iets wat de heer W i t t- 
h a u s meende, meestal niet het geval is. Na nog enkele 
andere opmerkingen eindigde het debat en bracht de Voor-
zitter den inleider dank voor zijne interessante voordracht. 

Hierna verleende de Voorzitter het woord aan den heer 
de V r i e s, tot het honden van zijne voordracht : het 
gieten van metaalbasis voor onderkaak-prothese. Na eenige 
beschouwingen van algemeenen aard werd door spreker 
aan de hand van modellen de methode toegelicht. 

Nadat men den afdruk genomen heeft, wordt de plaat in 
was gemodelleerd, waarna deze ingegipst wordt in een 
mengsel bestaande uit 1 deel gips en een deel Gartrells 
investment compound. 

Vervolgens wordt de was uitgekookt en de cuvet ge-
durende ongeveer 3/4 uur verhit. Daarna draait men het 
gas uit en een kwartier later kan het metaal gesmolten en 
het gebit hieruit gegoten worden. Spreker vertoont ver-
schillende op deze wijze vervaardigde gebitten, waarvan de 
tanden hetzij met caoutchouc of met celluloid aan de basis 
bevestigd zijn. Sommige dezer stukken zijn galvanisch ver-
guld, hetgeen zich zeer goed in den mond gedraagt. Spreker 
laat verder een verguld bovengebit van dental-alloy zien, 
waarvan de tanden met celluloid bevestigd zijn. Dit gebit 
is reeds ongeveer 2 jaar door een sterken rooker gedragen. 
En celluloid èn verguldsel zien er nog goed uit. Ten slotte 
toont spr., hoe men met behulp van celluloid op snelle 
wijze losgebeten kunsttanden wederom aan de plaat kan 
bevestigen. 
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Collega D u y v e n s z vraagt, of het niet beter is metalen 
te verkoperen, alvorens ze te vergulden. De inleider laat 
de resultaten zien om te bewijzen, dat deze zonder te ver_ 
koperen, toch goed kunnen zijn. De Heer D u y v en s z 
merkt op, dat het van verschillende omstandigheden zal 
afhangen, hoe het gebit zich houdt in den mond. Bij per-
sonen, die weinig zorg aan den mond besteden, zal het 
verguldsel spoediger van het gebit verdwijnen, zoodat het 
in zulke gevallen aanbeveling verdient het eerst te ver-
koperen, De heer G r e e t e r doet coll. Duyvensz op-
merken, dat alleen onedele metalen eerst verkoperd moeten 
worden, terwijl dit laatste bij de edele metalen achterwege 
kan blijven ; bv. nieuw-zilver, moet eerst verkoperd wor-
den etc. 

Coll. W. S o n vraagt, of het verguldsel niet loslaat, als 
het gebit uit den valcaniseerketel komt, waarop de inleider 
antwoordt, dat het gebit eerst dient afgewerkt te worden, 
en daarna verguld. Na nog eenige bespreking brengt de 
Voorzitter den inleider dank voor zijne demonstratie, en 
draagt nu het presidium over aan den Vice-Voorzitter, 
teneinde nu zelf de vergadering aangenaam bezig te houden 
met zijne voordracht over : 

„B al k w i l l s pivoting instruments". Spreker begint mede 
te deelen, dat hij daarmede in kennis werd gesteld door 
den heer de Vr i es en wegens de goede resultaten daar-
mede verkregen, wenschte hij, dat ze wat meer bekend 
raakten. Wenscht men bv. een afneembare kroon te maken, 
dan kan men met behulp van deze instrumenten, het wortel-
kanaal op gemakkelijke en vlugge wijze bekleeden met een 
metalen buisje. Spreker toont hoe dat gebeurt. Het eerste 
instrument dient om wortelkanalen uit te boren. Coll. 
Br us k e vraagt, hoe of men deze bewerking kan ver-
richten bij wortels achter in den mond. Coll. G r e e t e r 
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antwoordt, dat daarvoor de bewerking niet kan gelden. wijl 
die wortels niet geschikt zijn. Hierna voorziet de heer 

Gr e et e r den wortel met behulp van de twee volgende 
instrumenten van een schroefdraad. Het eerste instrument 
dient om den draad aan te geven, het tweede om deze te 
voleindigen. Verder vertoont spr. een instrument voor de 
boormachine, met behulp waarvan men het bovenste ge-
deelte van den wortel verwijdt, waardoor een uitdieping 
(versenking) ontstaat. Het van een schroefdraad voorziene 
buisje kan men nu in den wortel schroeven, en past dit 
zeer nauwkeurig. De tijd, voor de geheele bewerking noodig, 
is niet bijzonder groot; in een uur kan men twee maken. 
Collega D u y v e n s z vraagt, of het wortelvlak van een op 
dergelijke wijze geprepareerde wortel niet carieus wordt. 
Coll. Greeter antwoordt, dat dit niet gebeurt, wanneer de 
wortel gezond is en men het wortelvlak een paar maal met 
lapis aangestipt heeft. De Heer de Vries merkt op, dat 
indien men, alvorens een dergelijke kroon te plaatsen, de 
stift in het midden splijt, deze als veer werkt evenals de 
knip van een armband. Zit de tand na verloop van tijd 
wat los, dan heeft men de twee deelen van de stift in 
't midden slechts wat uit elkaar te buigen en hij klemt 
weer opnieuw. De Vice-Voorzitter, coll. K a y s e r, brengt 
den Heer Gr e et er dank voor hetgeen hij heeft mede-
gedeeld, onder erkenning, dat zoodra de heer Greeter  
iets van practisch belang acht, hij dit steeds ter kennisse 
van de collega's brengt. Het woord wordt thans verleend 
aan de Heer Br us k e, die een en ander meedeelt betref-
fende alcoholinjectie. Spr. demonstreert eene patiente, 
bij wie verschillende injecties plaats hebben gehad. Gevraagd 
wordt in hoeverre de tandarts bevoegd is deze operatie te 
verrichten en ook of het niet tot een „shock" aanleiding 
kan geven. De Heer B r u s k e antwoordt, wat de eerste 
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vraag betreft, bevestigend, mits men maar ruggespraak 
houdt met den medicus, wat de 2de vraag betreft ontken-
nend. Verder somt spreker tot een goed begrip van de 
zaak nogmaals de voornaamste oorzaken van neuralgiën op. 
Na nog eenige discussie, betuigt de Voorzitter den Heer 
B r u s k e dank voor zijne interessante mededeelingen. De 
voordracht van den Heer F e e n d e r s wordt wegens het 
late uur, op zijn verzoek uitgesteld tot eene volgende ver- 
gadering. Nadat door den heer de Vries was medege-
deeld, welke collega's naar Engeland gaan en aanmelding 
was gevraagd van hen, die eventueel nog zouden willen 
meegaan, sluit de Voorzitter onder dankzegging te ongeveer 
half twaalf deze zeer goed bezochte vergadering. 


